
Brovst, den 13/5 2005

Til Folketinges Miljøudvalg

Baggrunden for det ønskede møde med udvalget den 18. maj , er at bevare Fosdal 
Planteskole og dermed de arbejdspladser der er der, og som er væsentlige for vores 
lokalsamfund!

Følgende spørgsmål ønskes drøftet i mødet

Den bedste løsning vil være en privat overtagelse af planteskolen, det er derfor aktuelt at 
der i en periode  på nogle år kan indgås aftale om kontraktavl med Staten, hvilket kan 
være med til at sikre bæredygtigheden i opstartsfasen.
En fastsættelse af prisen på planteskolens maskiner på et realistisk niveau vil ligeledes 
være medvirkende til at der kan opnås bæredygtighed. Ligesom lejen af planteskolens 
bygninger bør fastsættes på det niveau der kan opnås med den beliggenhed planteskolen 
har.

Hvis det ikke lykkes at overdrage planteskolen til privat investor kan en form for 
selskabsdannelse komme på tale – måske i et partnerskab med staten som en 
overgangsløsning. Bliver dette løsningen er en aftale om kontraktavl også aktuel.

Bliver der tale om en partnerskabsaftale ville det være ønskeligt at Statens bidrag kunne 
være at indskyde maskinerne i partnerskabet.

Endeligt er det ønskeligt at der uanset om det bliver den ene eller anden konstruktion 
gives mulighed for at byde på de planter der ikke indgår i en aftale om kontraktavl, og det i 
udbudsmaterialet angives at der ønskes planter der er fremdrevet pesticidfri.
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